
SPPK žiada premiéra, aby riešil situáciu v
agropotravinárskom sektore
Poľnohospodári a potravinári združení v Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komore
(SPPK), najväčšej a najreprezentatívnejšej agropotravinárskej samospráve na Slovensku, sú
znepokojení z vývoja  situácie v agropotravinárskom sektore. Listom sa preto 28. septembra 2020
obrátili na predsedu vlády Slovenskej republiky, aby nepriaznivý stav urýchlene riešil.
 

 
Predsedu vlády SR Igora Matoviča listom žiadajú o osobné stretnutie a diskusiu, ako ďalej s ďalším
vývojom domáceho poľnohospodárstva a potravinárstva. Slovenská poľnohospodárska
a potravinárska komora vzhľadom na mimoriadnu situáciu po dôkladnom uvážení a rozhodnutí
regionálnych zástupcov SPPK už nevidí inú možnosť, ako slušným a kultivovaným spôsobom
upozorniť na pretrvávajúcu krízu v rezorte než rokovaním priamo s premiérom krajiny. Po mnohých
diskusiách s vedením Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR totiž dospela k záveru, že
súčasné vedenie MPRV SR nevie priniesť relevantné a konkrétne riešenia stavu. Naopak, svojimi
prezentovanými vyjadreniami o forme a spôsobe zmien poľnohospodársku a potravinársku verejnosť
rozdeľuje a vnáša medzi ňu zbytočnú nervozitu.
 
Čo listu premiérovi predchádzalo
 
Slovenský agrosektor veľmi pozitívne a s veľkými očakávaniami prijal fakt, že nový minister
pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR Ján Mičovský pri nástupe do funkcie deklaroval odhodlanie
vysporiadať sa s problémami, ktoré náš sektor už dlhšiu dobu trápili. Boli sme pripravení pomôcť pri
tejto reforme a verili sme, že spoločne pohneme veci dopredu a správnym smerom.
 
Bohužiaľ, realita je úplne iná. Napriek opakovaným snahám nedokážu nájsť slovenskí poľnohospodári
a potravinári s vedením ministerstva spoločnú reč. Vedenie ministerstva akoby nerozumie, nedokáže
alebo nechce porozumieť elementárnym faktom, ktoré sú s riadením agrorezortu spojené.



Vyvrcholením bolo spoločné rokovanie regionálnych komôr, zástupcov zväzov a združení s ministrom
pôdohospodárstva Jánom Mičovským minulý týždeň 25. septembra 2020 v Banskej Bystrici.
Zúčastnilo sa ho vyše 130 členov SPPK z celého Slovenska. Počas diskusie zaznievali z úst
jednotlivých zástupcov regiónov veľmi kritické názory na aktuálny vývoj v sektore. „Od nového
vedenia ministerstva sme mali veľké očakávania. Dúfali sme, že začne vyberať z rakvy tú pomyselnú
mŕtvolu slovenského agropotravinárstva. Opak je však pravdou. Kroky súčasného vedenia
ministerstva podľa nás úplne nezmyselne zatĺkajú do rakvy ďalšie klince,“ ostro kritizuje vedenie
ministerstva pôdohospodárstva predseda SPPK Emil Macho.
 
V čom je zásadný problém
 
Vedeniu ministerstva vyčítajú slovenskí poľnohospodári a potravinári, združení v SPPK, neriešenie
zásadných tém, ktoré sa dotýkajú celého slovenského agrokomplexu. Veľkým problémom je slabé
zapájanie poľnohospodárov a potravinárov do jednotlivých procesov a minimum informácií o
plánovaných opatreniach ministerstva.
 

Vyvrcholením bolo spoločné rokovanie regionálnych komôr, zástupcov zväzov a združení s ministrom
pôdohospodárstva minulý týždeň 25. septembra 2020 v Banskej Bystrici. Zúčastnilo sa ho vyše 130 členov SPPK z celého
Slovenska. 
 
Najpálčivejšími problémami sú: absencia jasnej vízie agropotravinárskeho sektora zo strany
ministerstva, Fond obnovy EÚ, príprava Spoločnej poľnohospodárskej politiky EÚ, financovanie
sektora zo štátnej pomoci, nepremyslené rozhodnutia,  o ktorých sa dozvedáme opakovane na
poslednú chvíľu /príprava stropovania priamych platieb; zasielanie dodatkov k nájomným zmluvám
od Slovenského pozemkového fondu so spätnou platnosťou; plánovaný presun finančných
prostriedkov medzi piliermi, ktorý sa napokon vďaka mediálnemu tlaku neuskutočnil/
 
„Dospeli sme do stavu, keď sme museli požiadať predsedu vlády, aby situáciu v našom
poľnohospodárstve a potravinárstve riešil. Zároveň sme ho požiadali o urýchlené stretnutie. Situácia
je naozaj vážna,“ vysvetľuje predseda SPPK Emil Macho.
 



Za mimoriadne dôležité považuje Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora, aby sa do
pripravovanej pomoci prostredníctvom Fondu obnovy EÚ /„Národného integrovaného reformného
plánu (Slovensko 2.0)“, /  dostal aj slovenský agropotravinársky sektor.
 
Podľa našich informácií tam totiž zahrnutý nie je. Veľa sa hovorilo o využití fondu na komplexné
pozemkové reformy. Podpora agropotravinárstva však nemôže byť vyriešená pozemkovou reformou.
Zvýšenie potravinovej sebestačnosti znamená surovinu vyprodukovať, spracovať na potraviny
a produkciu realizovať na trhu.
 
Opomenutie agropotravinárstva by tiež bolo priamo v rozpore s hlavným cieľom reformného plánu –
vymaniť krajinu z pasce stredného príjmu a zvýšiť kvalitu života. Hrozí totiž potravinová neistota
a nevyužitie prorastového potenciálu agropotravinárstva.
 
Agropotravinárstvo má už teraz v iných členských krajinách silné zastúpenie. Ak aj teraz – v tomto
kontexte – opätovne zanedbáme domácu produkciu potravín, nebude to znamenať len ďalšie
oslabenie konkurenčnej pozície, ale koniec domácich potravín. A na ďalšie dlhé obdobie zostaneme
dodávateľom suroviny s dierou v strategickej pozícii štátu.
 
Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora je preto pripravená na korektnú a odbornú
diskusiu s predsedom vlády SR Igorom Matovičom.
 
List predsedu SPPK Emila Macha predsedovi vlády SR Igorovi Matovičovi nájdete v prílohe
na stiahnutie
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